
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 12. september 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 949 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 949:  
”Hvad er ministerens kommentar til, at afdelinger på Odense Universitetshospital 
ifølge Implement-rapporten "Analyse af styringen af medicinanvendelse 
på de danske sygehuse" giver udtryk for, at det største medicinspild på sygehusene 
opstår ved patienters non-compliance, når der udleveres store pakker 
vederlagsfri medicin, og at der er et potentiale for at gøre det mere rationelt 
og billigere, herunder et ønske om at bruge sygeplejerskernes kompetence til 
noget andet end medicinhåndtering, og at man foreslår at give mulighed for at 
udlevere den vederlagsfri medicin fra lokale apoteker i stedet?” 
 

 

Svar: 

Jeg vil til brug for min besvarelse af spørgsmålet indhente bidrag fra Danske Regioner 

og forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo oktober. 

 

Med venlig hilsen 
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